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In	  dit	  nummer	  
	  
	  
1 Om	  alvast	  in	  de	  agenda	  te	  noteren,	  	  

van	  het	  bestuur	  	  
2 En	  weer	  is	  er	  een	  jaar	  voorbij,	  	  

door	  Henk	  Zwiep	  
3 Een	  nieuwe	  Statenperiode,	  nieuwe	  kansen,	  

door	  Peter	  Zwiers	  
4 Bericht	  van	  Jacob	  5,	  de	  Veensprong,	  	  

door	  Jacob	  Bruintjes	  
5 PvdA	  B-‐O	  zoekt	  vrijwilliger	  van	  het	  jaar	  2015	  
6 Droge	  voeten	  …,	  door	  Fien	  Heeringa	  
7 Werk	  of	  Werkeloos?	  door	  Albert	  Hoven	  
8 Geen	  cm	  wijken	  voor	  terreur	  maar	  ook	  …!	  

door	  Menno	  Hilverts	  	  
9 Huurders	  krijgen	  meer	  te	  vertellen,	  door	  

Sylvo	  Gaastra	  	  
10 Impressie	  bijeenkomst	  27	  nov	  2015	  	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  in	  Westerbork	  	  
	  

	  

Colofon	  

Redactie:	  
	  
Fien	  Heeringa	   Hoofdstraat	  5,	  9533	  PJ	  Drouwen	  

0599-‐565029	  /	  06-‐38242382	  
	   	  
	  
Verschijnt	  vier	  keer	  per	  jaar.	  	  
U	  kunt	  uw	  kopij	  e-‐mailen	  naar:	  
Fien	  Heeringa:	  	  	   fienheeringa@live.nl	  

	   	  
	  
Dit	  ledenbericht	  kunt	  u	  ook	  digitaal	  ontvangen.	  Als	  u	  
een	  digitale	  versie	  wilt	  ontvangen	  in	  plaats	  van	  de	  
papieren	  versie,	  kunt	  u	  dat	  opgeven:	  telefonisch	  of	  
per	  mail	  bij	  Fien	  (zie	  hierboven).	  
	  
	  

	  

	  
	  
	  
	  

	  	  	  	  	  	  
	  	  	  	  Copy	  voor	  het	  volgende	  ledenbericht	  aanleveren	  uiterlijk	  1	  maart	  	  2016	  
	  
	  	  	  	  	  	  	  Heeft	  u	  ook	  iets	  beleefd	  of	  gelezen	  waar	  u	  graag	  anderen	  deelgenoot	  van	  wilt	  maken?	  Stuur	  dan	  	  
	  	  	  	  	  	  	  uw	  verhaal	  naar	  de	  redactie	  of	  bel	  even,	  zodat	  wij	  er	  met	  u	  over	  kunnen	  praten	  en	  uw	  mening	  of	  	  
	  	  	  	  	  	  	  ervaring	  in	  ons	  ledenblad	  kunnen	  opnemen!	  
	  

	  



	  	  	  Bestuur	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  
	  

Voorzitter	   Sylvo	  Gaastra	   (0599)	  671	  644	   sjcgaastra@gmail.com	  
Secretaris	   Annelies	  Arling	   (0591)	  513960	   arling1@hetnet.nl	  
Penningmeester	   Marcel	  Westerhof	   	   westerhof94@zonnet.nl	  
Lid	   Albert	  Hoven	   (0591)	  512	  685	   riahoven@hetnet.nl	  
Lid	   Riet	  Masselink	   (0599)	  615	  372	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  rietmasselink51@gmail.com	  	  
Lid	   Henk	  Bijker	   (0599)	  236	  629	   henkbijker43@me.com	  

	  
	  

Fractie	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  
	  

Voorzitter	   Henk	  Zwiep	   (0599)	  512	  315	   	  	  	  	  	  	  hjzwiep@hetnet.nl	  
	  Lid	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Marjoleine	  Schoevers	   	  	  	  	  	  	  	  	  (0599)	  672	  721	   	  	  	  	  	  	  mschoevers@gmail.com	  
	  Lid	   Kees	  Vos	   (0591)	  513	  762	   	  	  	  	  	  	  keesvos@hotmail.com	  
	  Lid	   Jenine	  Bijker	   (0599)	  795	  009	   jeninebijker@hotmail.com	  
Fractieassistent	   Jan	  Feiken	   (0599)	  616	  688	   jfeiken@gmx.net	  

	  	  	  	  	  Fractieassistent	   	  	  	  	  Frits	  Klein	  Langenhorst	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  (0599)	  235	  914	   	  	  	  	  	  	  fkleinl@gmail.com	  
	  

Fractie	  PvdA	  Drenthe	  

	  Lid	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Peter	  Zwiers	   (0599)	  672144	   peter_zwiers@kpnmail.nl	  
	  
	  
PvdA	  Ombudsteam	  Borger-‐Odoorn	  
Heb	  je	  problemen	  of	  kom	  je	  er	  niet	  uit	  met	  een	  instantie	  dan	  kun	  je	  altijd	  terecht	  bij	  het	  	  
ombudsteam.	  	  Ook	  niet-‐leden	  van	  de	  PvdA	  helpen	  we	  graag.	  	  	  
Tel.	  (06)	  1124	  8976,	  	  	  	  	  ombudsteamborgerodoorn@gmail.com	  

	  
Sparen	  voor	  de	  campagne:	  	  uw	  bijdrage	  storten	  op	  rekeningnummer	  	  NL36RABO0149674384	  	  
t.n.v.	  PvdA	  Borger-‐Odoorn.	  

	  
Kees	  Dekkinga	  Fonds	  	  (06)	  1884	  6352.	  	  
Uw	  bijdrage	  storten	  op	  rekeningnummer	  	  NL98RABO0140375430	  	  t.n.v.	  Kees	  Dekkinga	  Fonds	  te	  Borger	  
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Om	  alvast	  in	  de	  agenda	  te	  noteren	  
Op	  dinsdag	  22	  maart	  2016	  houdt	  de	  PvdA	  afdeling	  Borger-‐Odoorn	  haar	  jaarvergadering.	  	  
Aanvang	  is	  19.30	  uur	  in	  de	  Wijkplaats	  te	  Valthermond.	  De	  afdeling	  doet	  verslag	  van	  het	  jaar	  2015,	  van	  
de	  bestuurlijke	  activiteiten	  en	  het	  werkplan	  2016;	  de	  fractie	  doet	  verslag	  en	  de	  werkgroepen	  laten	  zien	  
wat	  er	  het	  afgelopen	  jaar	  is	  gedaan.	  In	  het	  	  volgende	  ledenbericht	  van	  maart	  2016	  worden	  de	  
vergaderstukken	  gepubliceerd.	  	  Het	  bestuur	  doet	  een	  dringend	  verzoek	  aan	  haar	  leden	  om	  op	  de	  
jaarvergadering	  aanwezig	  te	  zijn.	  
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En	  weer	  is	  er	  een	  jaar	  voorbij	  
Ze	  zeggen	  wel	  eens	  dat	  de	  tijd	  sneller	  gaat	  
naarmate	  je	  ouder	  wordt.	  Waarschijnlijk	  begin	  
ik	  nu	  dan	  ook	  oud	  te	  worden.	  	  
Het	  afgelopen	  jaar	  is	  als	  een	  flits	  voorbij	  
gevlogen.	  Zo	  is	  het	  kerstmarkt,	  en	  zo	  is	  alweer	  
de	  volgende	  kerstmarkt.	  
Is	  er	  in	  de	  tussentijd	  dan	  niets	  gebeurd	  vraag	  ik	  
mijzelf	  dan	  af.	  Maar	  er	  is	  juist	  heel	  veel	  
gebeurd.	  Misschien	  zit	  het	  daar	  ook	  wel	  in.	  Er	  is	  
zoveel	  gebeurd	  dat	  er	  geen	  tijd	  over	  lijkt	  te	  
blijven	  om	  er	  even	  bij	  te	  stil	  te	  staan.	  	  
Daar	  komt	  dan	  ook	  nog	  eens	  bij	  dat	  alles	  voor	  
het	  einde	  van	  het	  jaar	  af	  moet.	  Voor	  de	  raad	  
betekent	  dat	  al	  voor	  het	  tweede	  jaar	  opnieuw	  
dat	  de	  eind	  november-‐	  en	  begin	  
decembervergadering	  niet	  is	  af	  te	  doen	  in	  de	  
daarvoor	  geldende	  tijd.	  De	  raadsvergadering	  in	  
november	  was	  zelfs	  zo	  vol	  dat	  we	  om	  24.00	  uur	  
zijn	  gestopt	  en	  dat	  er	  een	  ingelaste	  

raadsvergadering	  is	  uitgeschreven	  voor	  10	  
december.	  	  
Dit	  staat	  overigens	  in	  schril	  contrast	  ten	  
opzichte	  van	  de	  begrotingsvergadering.	  Tijdens	  
deze	  vergadering	  had	  de	  voorzitter	  een	  “strak”	  
schema	  opgesteld.	  Zo	  strak	  dat	  wij	  als	  Pvda	  niet	  
in	  staat	  waren	  om	  onze	  volledige	  bijdrage	  naar	  
voren	  te	  brengen.	  Dat	  kwam	  onder	  andere	  ook	  
doordat	  we	  elkaar	  tijdens	  de	  eerste	  bijdrage	  
mochten	  interrumperen.	  Het	  beantwoorden	  
van	  de	  gestelde	  vragen	  ging	  af	  van	  de	  termijn	  
die	  beschikbaar	  was	  voor	  elke	  fractie.	  
Uiteindelijk	  waren	  we	  om	  22.45	  uur	  klaar.	  
Los	  van	  het	  gegeven	  dat	  de	  afspraken	  aan	  de	  
voorkant	  helder	  waren,	  kan	  het	  in	  mijn	  
beleving	  feitelijk	  niet	  zo	  zijn	  dat	  je	  bij	  een	  van	  
de	  twee	  belangrijkste	  vergaderingen	  per	  jaar	  
niet	  in	  de	  gelegenheid	  wordt	  gesteld	  om	  je	  visie	  
voor	  de	  komende	  tijd	  neer	  te	  zetten.	  Zeker	  in	  
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een	  vergadercultuur	  die	  wij	  kennen:	  Netjes	  
elkaar	  uit	  laten	  spreken,	  altijd	  op	  tijd	  klaar.	  	  
Onze	  bijdrage	  hebben	  we	  vooral	  gehaakt	  aan	  
Visie	  en	  Vooruitgang.	  We	  beginnen	  steeds	  
meer	  te	  zien	  dat	  het	  college	  handelt	  in	  de	  waan	  
van	  de	  dag.	  Wat	  daarbij	  steeds	  meer	  lijkt	  te	  
ontbreken	  is	  Visie	  en	  Voortgang.	  Het	  nieuwe	  
jaar	  mag	  het	  college	  dan	  ook	  van	  ons	  
verwachten	  dat	  wij	  ze	  daar	  op	  zullen	  
controleren.	  Maar	  om	  het	  college	  daar	  op	  te	  
kunnen	  uitdagen	  zul	  je	  natuurlijk	  wel	  zelf	  een	  
visie	  moeten	  hebben	  op	  de	  verschillende	  
deelterreinen	  waarop	  de	  gemeente	  actief	  is	  en	  
moet	  zijn.	  Daarvoor	  hebben	  we	  als	  fractie	  
onder	  andere	  besloten	  om	  vier	  keer	  per	  jaar	  bij	  
elkaar	  te	  komen	  en	  over	  deelonderwerpen	  een	  

visie	  te	  ontwikkelen.	  	  	  
Dat	  is	  één	  van	  onze	  goede	  voornemens	  als	  
fractie	  voor	  het	  nieuwe	  jaar.	  Een	  andere	  moet	  
voor	  wat	  mijzelf	  betreft	  ook	  zijn:	  het	  zo	  nu	  en	  
dan	  even	  stil	  blijven	  staan	  bij	  de	  zaken	  die	  om	  
je	  heen	  gebeuren.	  En	  genieten	  van	  de	  dingen	  
die	  je	  doet.	  Anders	  is	  het	  zo	  weer	  kerstmarkt,	  
maar	  dan	  in	  2016.	  	  
Rest	  mij	  nog	  om	  eenieder	  een	  heel	  fijn	  en	  
gezond	  2016	  toe	  te	  wensen.	  Dat	  is	  het	  
allerbelangrijkste.	  Daarnaast	  wens	  ik	  iedereen	  
een	  mooi	  rood	  politiek	  jaar	  toe.	  	  
Met	  een	  kerstgroet,	  
	  
	  
Henk	  Zwiep	  
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Een	  nieuwe	  Statenperiode,	  nieuwe	  kansen	  
Na	  de	  teleurstellende	  verkiezingen	  van	  maart	  
jongstleden	  is	  de	  Statenfractie	  van	  de	  PvdA	  
flink	  uitgedund,	  van	  12	  naar	  7	  leden.	  Een	  
uitslag	  die	  in	  het	  hele	  land	  is	  gevoeld,	  maar	  
toch	  met	  name	  in	  het	  Rode	  Noorden.	  	  
Waar	  de	  PvdA	  traditioneel	  collegepartij	  was,	  
mag	  onze	  partij	  nu	  alleen	  nog	  in	  Drenthe	  
meedoen.	  In	  Groningen	  en	  Friesland	  is	  de	  PvdA	  
nu	  oppositiepartij.	  Dat	  heeft	  pijn	  gedaan.	  Daar	  
zijn	  stevige	  woorden	  over	  gevallen	  met	  Den	  
Haag	  en	  Amsterdam,	  maar	  dat	  gevoel	  waren	  
we	  gelukkig	  snel	  kwijt.	  Na	  een	  periode	  van	  
coalitievorming	  en	  inwerken,	  begint	  de	  fractie	  
nu	  op	  stoom	  te	  komen.	  Het	  voordeel	  van	  een	  
compactere	  fractie,	  is	  dat	  we	  snel	  kunnen	  
schakelen.	  
En	  dat	  leidt	  tot	  mooie	  resultaten.	  Zo	  liepen	  we	  
als	  fractie	  vooraan	  voor	  het	  behoud	  van	  de	  
rechtbank	  in	  Assen.	  Door	  een	  sterke	  lobby	  lijkt	  
dit	  nu	  te	  lukken.	  Ook	  is	  er	  door	  de	  PvdA	  extra	  
aandacht	  voor	  de	  kwetsbaren	  op	  de	  
arbeidsmarkt,	  zetten	  we	  in	  op	  verduurzaming	  
van	  Drenthe	  waarbij	  de	  inwoners	  wel	  
meeprofiteren	  en	  hebben	  we	  structureel	  geld	  
gerealiseerd	  om	  laaggeletterdheid	  aan	  te	  	  
pakken.	  Mooie	  resultaten	  in	  een	  korte	  periode.	  
	  
	  
	  

Als	  woordvoerder	  duurzame	  energie	  ben	  ik	  met	  	  
twee	  concrete	  punten	  aan	  de	  slag.	  Natuurlijk	  
de	  windturbineplannen	  in	  onze	  gemeente.	  We	  
zetten	  hoog	  in	  om	  Kamp	  te	  stoppen	  met	  zijn	  
idiote	  plan.	  Dat	  doen	  we	  in	  nauwe	  
samenwerking	  met	  de	  lokale	  PvdA-‐fracties.	  Het	  
is	  een	  ingewikkeld	  proces,	  waarin	  we	  beide	  
vanuit	  onze	  eigen	  rol	  proberen	  grip	  te	  krijgen	  
op	  de	  situatie.	  
Daarnaast	  komt	  binnenkort	  een	  
initiatiefvoorstel	  van	  de	  PvdA	  in	  de	  Staten	  om	  
sportverenigingen	  te	  helpen	  naar	  lagere	  lasten.	  
Dit	  voorstel	  kent	  al	  een	  lange	  aanloop.	  Het	  
biedt	  ook	  voor	  verenigingen	  in	  Borger-‐Odoorn	  
kansen	  om	  accommodaties	  te	  verbeteren	  en	  de	  
sport	  betaalbaar	  te	  houden.	  Ik	  ben	  daar	  zelf	  erg	  
enthousiast	  over.	  Ook	  hier	  is	  goed	  contact	  over	  
met	  de	  lokale	  raadsfractie.	  Natuurlijk	  gaat	  nog	  
niet	  alles	  goed.	  We	  hebben	  als	  PvdA	  nog	  veel	  
werk	  te	  verzetten.	  Ik	  hoop	  dat	  we	  daar	  in	  het	  
nieuwe	  jaar	  weer	  grote	  stappen	  in	  kunnen	  
zetten.	  Ik	  wens	  iedereen	  hele	  fijne	  feestdagen	  
en	  het	  allerbeste	  voor	  het	  nieuwe	  jaar.	  
	  
	  
Peter	  Zwiers	  Statenfractie	  PvdA	  Drenthe	  
	  
	  
	  



Bericht	  van	  Jacob	  5	  	  	  	  	  	  	  De	  	  Veensprong	  	  
In	  een	  eerder	  bericht	  schreef	  ik	  al	  iets	  over	  
mijn	  activiteiten	  voor	  de	  initiatiefgroep	  De	  
Veensprong.	  	  
Deze	  groep,	  bestaande	  uit	  de	  corporatie	  Lefier,	  
de	  Drentse	  Natuur-‐	  en	  Milieufederatie	  en	  
Bouwend	  Nederland	  Noord	  wil	  werken	  aan	  het	  
terugbrengen	  van	  het	  energieverbruik	  van	  
woningen	  in	  de	  Veenkoloniën.	  Voor	  dat	  project	  
moesten	  er	  verbindingen	  worden	  gelegd	  tussen	  
corporaties	  en	  aannemers	  en	  moest	  er	  tot	  een	  
gemeenschappelijke	  aanpak	  door	  deze	  partijen	  
worden	  gekomen.	  In	  eerste	  instantie	  gaat	  het	  
om	  het	  terugdringen	  van	  het	  energieverbruik	  in	  
sociale	  huurwoningen.	  In	  een	  later	  stadium	  
wordt	  ook	  gekeken	  naar	  de	  particuliere	  
woningbouw.	  Behalve	  contacten	  met	  
aannemers	  en	  corporaties	  gaat	  het	  ook	  om	  
contacten	  met	  technische	  bedrijven,	  installatie-‐
adviseurs	  en	  ook	  met	  bijvoorbeeld	  provincies	  
en	  gemeenten.	  Voor	  het	  leggen	  van	  al	  die	  
verbindingen	  en	  het	  leiden	  van	  bijeenkomsten	  
ben	  ik	  door	  de	  initiatiefgroep	  ingeschakeld.	  
Op	  dit	  moment	  zijn	  we	  zover	  dat	  we	  
binnenkort	  bij	  de	  provincie	  Drenthe	  een	  
presentatie	  hebben	  van	  wat	  we	  in	  het	  project	  
hebben	  bereikt.	  Er	  zijn	  contacten	  gelegd	  tussen	  
aannemers	  onderling,	  tussen	  corporaties	  en	  
aannemers	  en	  tussen	  corporaties	  onderling.	  Er	  
is	  samen	  gewerkt	  aan	  mogelijke	  pilotprojecten.	  
In	  die	  projecten	  werken	  soms	  meerdere	  
aannemers	  samen	  met	  een	  corporatie.	  Er	  
wordt	  gewerkt	  op	  basis	  van	  vertrouwen	  	  
	  
	  
	  

waarbij	  het	  uitgangspunten	  is	  dat	  met	  de	  
beschikbare	  middelen	  een	  zo	  maximaal	  
mogelijk	  resultaat	  wordt	  gehaald.	  Niet	  
woningen	  energiezuiniger,	  energieneutraal	  of	  
zelfs	  energie=0	  maken	  door	  aan	  te	  besteden,	  
want	  de	  goedkoopste	  oplossing	  is	  niet	  altijd	  de	  
beste.	  Niet	  aanbesteden	  dus,	  maar	  met	  
deskundige	  betrokkenen	  om	  de	  tafel	  te	  gaan	  
zitten	  en	  samen	  tot	  creatieve	  oplossingen	  te	  
komen.	  
Waarom	  in	  de	  veenkoloniën?	  In	  de	  eerste	  
plaats	  omdat	  daar	  nog	  veel	  te	  doen	  is	  als	  het	  
gaat	  om	  de	  verduurzaming	  van	  woningen.	  In	  de	  
tweede	  plaats	  omdat	  veel	  huurders	  moeite	  
hebben	  de	  huur	  op	  te	  brengen	  en	  lagere	  
energielasten	  daarom	  extra	  belangrijk	  zijn.	  In	  
de	  derde	  plaats	  omdat	  het	  goed	  is	  voor	  de	  
broodnodige	  versterking	  van	  de	  economie	  in	  de	  
veenkoloniën.	  Als	  bouwbedrijven	  meer	  werk	  
krijgen	  door	  op	  grote	  schaal	  woningen	  
energiezuinig	  te	  maken	  is	  dat	  goed	  voor	  de	  
werkgelegenheid	  in	  het	  veenkoloniale	  gebied.	  
Dus,	  duurzaamheid,	  lagere	  energielasten	  en	  
meer	  werkgelegenheid	  daar	  gaat	  het	  om.	  	  
Het	  eerste	  deel	  van	  het	  project	  verkeert	  nu	  in	  
een	  afrondende	  fase.	  Volgend	  jaar	  zouden	  de	  
eerste	  uitvoeringsprojecten	  tot	  stand	  moeten	  
komen.	  Ik	  hoop	  daar	  in	  een	  volgend	  bericht	  
over	  te	  kunnen	  schrijven.	  
	  
	  
Jacob	  Bruintjes	  
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PvdA	  Borger-‐Odoorn	  zoekt	  Vrijwilliger	  	  
van	  het	  jaar	  2015	  
Net	  als	  in	  2014	  zoekt	  de	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  
de	  vrijwilliger	  van	  het	  jaar	  2015	  Het	  afgelopen	  
jaar	  werd	  Anneke	  Everts	  uit	  Drouwen	  gekozen	  
tot	  de	  meest	  gewaardeerde	  vrijwilliger	  van	  
2014.	  
De	  PvdA	  roept	  nu	  alle	  	  inwoners	  op	  om	  

kandidaten	  te	  nomineren	  voor	  deze	  verkiezing.	  
Iedereen	  die	  vindt	  dat	  een	  inwoner	  van	  de	  
gemeente	  Borger-‐Odoorn	  uitblinkt	  in	  het	  
vrijwilligerswerk	  kan	  deze	  vrijwilliger	  
aandragen	  voor	  de	  verkiezing.	  Dit	  kan	  
vrijwilligerswerk	  zijn	  voor	  een	  vereniging,	  maar	  
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ook	  het	  doen	  klussen	  voor	  anderen,	  zoals	  een	  
buurman	  of	  buurvrouw	  die	  altijd	  de	  buren	  in	  de	  
straat	  helpt	  met	  klusjes	  in	  huis	  of	  in	  de	  tuin	  of	  
een	  vrijwilliger	  die	  iedere	  zaterdagochtend	  
zorgt	  dat	  anderen	  kunnen	  sporten.	  Ook	  groep	  
kunnen	  worden	  genomineerd.	  Zo	  zijn	  er	  nog	  
wel	  veel	  meer	  voorbeelden	  te	  noemen.	  De	  
verkiezing	  is	  vrij	  voor	  iedereen.	  Ook	  kan	  een	  
inwoner	  meerdere	  kandidaten	  nomineren.	  
Tot	  vrijdag	  22	  	  januari	  2016	  kan	  iedereen	  zijn	  of	  
haar	  kandidaten	  aanmelden.	  Dit	  kan	  per	  e-‐mail	  
naar	  arling1@hetnet.nl	  of	  schriftelijk	  	  naar	  het	  
secretariaat	  PvdA	  Hondsrugweg	  1,7872	  Valthe.	  
Bij	  de	  aanmelding	  dient	  naam	  en	  adres	  en	  de	  
motivatie	  worden	  vermeld.	  Na	  22	  januari	  
worden	  er	  drie	  kandidaten	  gekozen.	  Deze	  drie	  
ontvangen	  persoonlijk	  bericht	  van	  hun	  
nominatie.	  Ook	  worden	  de	  namen	  via	  de	  pers	  
bekend	  gemaakt.	  
De	  drie	  eindkandidaten	  worden	  op	  de	  website	  
van	  de	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  geplaatst,	  waarna	  
iedereen	  op	  de	  verschillende	  kandidaten	  zijn	  of	  	  
	  
	  
	  
	  
	  

haar	  stem	  uit	  kan	  brengen.	  Het	  uitbrengen	  van	  
de	  stemmen	  vindt	  plaats	  tussen	  22	  januari	  en	  7	  
februari.	  Degene	  met	  de	  meeste	  stemmen	  wint	  
de	  verkiezing	  en	  ontvangt	  op	  13	  februari	  zijn	  of	  
haar	  prijs.	  De	  prijs	  bestaat	  uit	  een	  diner	  bon	  
van	  60,00	  euro	  voor	  een	  Wok	  restaurant	  in	  
Valthermond.	  
Uiteindelijk	  bent	  u	  dus	  degene	  die	  beslist	  welke	  
vrijwilliger	  over	  2015	  zal	  worden	  benoemd	  tot	  
de	  meest	  gewaardeerde	  vrijwilliger.	  
	  
De	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  hoopt	  dan	  ook	  dat	  er	  
vele	  vrijwilligers	  worden	  genomineerd.	  
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Droge	  voeten	  ….	  
In	  maart	  van	  dit	  jaar	  ben	  ik	  voor	  een	  tweede	  
periode	  in	  het	  algemeen	  bestuur	  van	  het	  
Waterschap	  Hunze	  en	  Aa’s	  gekozen	  namens	  
de	  Partij	  van	  de	  Arbeid.	  
Hoewel	  we	  een	  zetel	  moesten	  inleveren	  (van	  3	  
naar	  2),	  is	  het	  wel	  gelukt	  om	  namens	  onze	  
fractie	  een	  Dagelijks	  Bestuurslid	  te	  leveren,	  in	  
de	  persoon	  van	  Wim	  Koeneman,	  woonachtig	  in	  
Hoogezand,	  en	  daar	  zijn	  we	  trots	  op.	  Dit	  
hebben	  we	  kunnen	  bereiken	  dankzij	  onze	  
constructieve,	  maar	  ook	  kritische	  opstelling	  in	  
de	  vorige	  bestuursperiode.	  
Veiligheid,	  goed	  waterbeheer	  en	  
waterkwaliteit	  zijn	  de	  pijlers	  van	  het	  
waterschap.	  Dagelijks	  hebben	  we	  daar	  mee	  te	  
maken.	  	  
Maar	  het	  ‘Waterbewustzijn’	  leeft	  niet	  erg	  bij	  
de	  nederlandse	  bevolking.	  
Mensen	  zijn	  zich	  niet	  bewust	  van	  wat	  er	  
allemaal	  bij	  komt	  kijken	  om	  dit	  land	  droog	  en	  
bewoonbaar	  te	  houden,	  dat	  er	  wel	  degelijk	  

risico’s	  zijn	  op	  overstromingen	  en	  wat	  er	  voor	  
nodig	  is	  om	  dit	  te	  voorkomen	  en	  de	  gevolgen	  
ervan	  te	  beperken.	  
	  
Doordat	  we	  onze	  dijken,	  duinen	  en	  dammen	  
goed	  onderhouden	  voorkomen	  we	  
overstromingen.	  Door	  integraal	  waterbeheer	  
kunnen	  we	  blijven	  wonen	  in	  gebieden	  die	  
anders	  onder	  water	  zouden	  komen	  te	  staan.	  	  
Maar	  door	  het	  succesvolle	  waterbeleid	  kan	  de	  
politieke	  aandacht	  verminderen.	  
Recente	  gebeurtenissen	  in	  onze	  buurlanden	  
laten	  echter	  zien	  dat	  het	  altijd	  een	  keer	  mis	  kan	  
gaan	  en	  dat	  het	  uitblijven	  van	  overstromingen	  
niet	  vanzelfsprekend	  is.	  De	  overvloedige	  
regenval	  heeft	  in	  zowel	  Duitsland,	  als	  ook	  
Frankrijk	  en	  Groot	  Brittannië	  (Somerset,	  
Thames	  Valley	  en	  Schotland)	  geleid	  tot	  
overstromingen	  en	  langdurige	  problemen.	  Met	  
omvangrijke	  schade	  en	  economische	  effecten.	  	  
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Ongeveer	  60%	  van	  ons	  land	  zou	  regelmatig	  
onder	  water	  staan	  als	  er	  geen	  waterkeringen	  
zouden	  zijn.	  In	  dit	  gebied	  wonen	  9	  miljoen	  
mensen	  en	  wordt	  70%	  van	  ons	  BNP	  verdiend.	  
Overstromingen	  kunnen	  leiden	  tot	  grote	  
aantallen	  slachtoffers	  en	  tot	  grote	  
economische	  schade.	  Daar	  zijn	  we	  ons	  niet	  
voldoende	  van	  bewust.	  We	  zijn	  weliswaar	  goed	  
beschermd,	  maar	  honderd	  procent	  veiligheid	  
bestaat	  niet.	  In	  het	  Deltaprogramma	  wordt	  
daarom	  het	  waterveiligheidsbeleid	  verbreed.	  Er	  
wordt	  gewerkt	  aan	  nieuwe	  eisen	  voor	  dijken,	  
duinen	  en	  dammen.	  Plannen	  die	  in	  2050	  klaar	  
moeten	  zijn.	  
	  
De	  druk	  op	  de	  waterkwaliteit	  in	  ons	  land	  is	  
hoog.	  Nederland	  is	  dichtbevolkt,	  heeft	  een	  
intensieve	  landbouw,	  ligt	  aan	  het	  einde	  van	  
stroomgebieden	  en	  voor	  een	  deel	  onder	  de	  

zeespiegel.	  Dit	  heeft	  invloed	  op	  de	  belasting	  
met	  stoffen,	  de	  inrichting	  van	  watersystemen	  
en	  daarmee	  de	  waterkwaliteit.	  	  
De	  kosten	  voor	  het	  waterbeheer	  kunnen	  in	  de	  
toekomst	  substantieel	  toenemen	  door	  
ontwikkelingen	  als	  bodemdaling,	  
klimaatverandering	  en	  vervangingsopgaven.	  	  
Er	  is	  een	  landelijke	  commissie	  in	  het	  leven	  
geroepen	  die	  onderzoekt	  of	  het	  
‘belastingstelsel	  waterschappen’	  aangepast	  
moet	  worden.	  Hoe	  kunnen	  we	  de	  bekostiging	  
van	  het	  waterbeheer	  zo	  goed	  mogelijk	  
verdelen?	  Met	  name	  het	  begrip	  ‘vervuiler	  
betaalt’	  mag	  nog	  wel	  wat	  meer	  in	  beeld	  zijn.	  
Maar	  daarover	  meer	  in	  een	  volgend	  
ledenbericht.	  
	  
	  
Fien	  Heeringa	  
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Werk	  of	  Werkeloos?	  
Momenteel	  zijn	  er	  in	  ons	  land	  	  
ZESHONDERDDUIZEND	  	  werkelozen.	  	  Jongeren	  
en	  ouderen	  	  zonder	  werk	  en	  dat	  aantal	  wil	  
maar	  niet	  dalen.	  	  	  
Ja	  soms	  in	  het	  hoog-‐	  	  c.q.	  toeristenseizoen,	  
maar	  dat	  is	  meestal	  tijdelijk.	  Is	  er	  eigenlijk	  wel	  
werk	  en	  wat	  soort	  werk?	  	  
Waarschijnlijk	  zullen	  wij	  met	  zoveel	  werklozen	  
moeten	  leven,	  maar	  het	  blijft	  een	  moeilijk	  te	  
accepteren	  feit,	  want	  werk	  betekent	  inkomen	  	  
en	  dat	  is	  wat	  anders	  dan	  de	  hand	  te	  moeten	  
ophouden	  voor	  een	  uitkering.	  Voor	  minister	  
Asscher	  en	  deze	  regering	  is	  er	  nog	  veel	  te	  doen.	  
Vooral	  in	  onze	  regio,	  eigenlijk	  in	  heel	  	  	  noord	  
Nederland,	  is	  de	  werkeloosheid	  hoog.	  	  
Er	  schijnen	  lichtpunten	  te	  zijn,	  want	  het	  aantal	  
faillissementen	  dealt,	  maar	  helaas	  trekt	  het	  
werk	  nog	  niet	  aan.	  Wij	  missen	  de	  
maakindustrie	  en	  zullen	  die	  blijven	  missen	  en	  
mede	  daardoor	  hebben	  wij	  in	  ons	  land	  zoveel	  	  
ZZP	  érs.	  Je	  moet	  toch	  wat.	  
VERHUIZEN?	  
In	  het	  vorige	  ledenbericht	  haalde	  Jacob	  een	  
uitspraak	  van	  Heleen	  Mees	  in	  de	  Volkskrant	  
aan	  over	  een	  verhuizing	  van	  het	  noorden	  naar	  

de	  randstad.	  Daar	  zit	  wat	  in	  natuurlijk,	  want	  
dan	  kunnen	  de	  edel-‐	  en	  damherten,	  de	  wilde	  
zwijnen	  en	  de	  wolven	  en	  wie	  weet	  nog	  meer	  
wilde	  dieren	  hier	  hun	  gang	  gaan.	  Terug	  naar	  de	  
natuur….	  prachtig	  toch.	  Nee,	  die	  Heleen	  	  is	  zo	  	  
gek	  nog	  niet.	  Maar	  het	  blijft	  riskant,	  want	  door	  	  
die	  anderhalf	  miljoen,	  en	  volgens	  Agnes	  te	  
dikke	  noorderlingen,	  inclusief	  de	  asielzoekers	  
uit	  Oranje,	  zal	  de	  bodem	  in	  de	  randstad	  zakken	  	  
en	  de	  randstad	  ligt	  al	  ver	  onder	  de	  zeespiegel.	  
Dat	  wordt	  dus:	  verhuizen	  …	  prima,	  maar	  
lieslaarzen	  meenemen!!!	  
DE	  GASKRAAN	  
De	  gaskraan	  in	  Groningen	  moet	  dicht.	  Naar	  nul	  	  
zegt	  een	  kleine	  	  werkgroep	  in	  Groningen	  en	  dat	  
moet	  	  toch	  kunnen,	  want	  met	  de	  zachte	  
winters	  van	  de	  laatste	  jaren	  hebben	  wij	  het	  
aardgas	  uit	  Groningen	  eigenlijk	  niet	  nodig	  en	  de	  
temperatuur	  op	  	  aarde	  stijgt	  en	  dus	  op	  naar	  
nul.	  Het	  klimaatcongres	  in	  Parijs	  weet	  er	  alles	  
van	  en	  zal	  er	  ongetwijfeld	  voor	  zorgen	  dat	  alles	  
op	  zijn	  pootjes	  terecht	  komt.	  Er	  zal	  daar	  
gezweet	  en	  gezwoegd	  worden	  en	  er	  zal	  vast	  
veel	  CO2	  vrij	  komen.	  
NEE	  en	  tegen	  dat	  zeiden	  ze	  steeds	  bij	  de	  SP	  
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maar	  tegenwoordig	  hoor	  je	  dat	  daar	  niet	  meer.	  
Maar	  wij	  zeggen	  nog	  steeds	  nee	  tegen	  de	  
windmolens	  in	  de	  veenkoloniën.	  Hoe	  lang	  	  
kunnen	  en	  willen	  we	  dat	  nog	  volhouden?	  	  
Ik	  wens	  u	  allen	  voor	  2016	  een	  zachte	  winter	  en	  	  
	  

een	  warme	  zomer.	  Helaas	  dan	  wel	  naar	  de	  SKI	  
c.q.	  wintersportgebieden	  .	  Let	  s.v.p.	  op	  	  uw	  
CO2	  uitstoot.	  Hou	  het	  binnen	  de	  perken.	  
	  
AJH	  
	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  
	  

Geen	  centimeter	  wijken	  voor	  terreur	  maar	  ook	  …	  !	  
Zaterdag	  14	  november	  2015	  was	  ik	  aanwezig	  op	  de	  Politieke	  Ledenraad	  van	  de	  PvdA	  in	  Amersfoort.	  
Deze	  bijeenkomst	  werd	  uiteraard	  overschaduwd	  door	  de	  barbaarse	  aanslagen	  in	  Parijs	  waarmee	  de	  
daders	  slechts	  één	  doel	  voor	  ogen	  hebben:	  Het	  ondermijnen	  van	  onze	  waarden	  van	  (samen)leven.	  Een	  
(samen)leven	  hier	  die	  ongeacht	  geloof,	  huiskleur,	  geaardheid	  en	  afkomst	  gebaseerd	  is	  op	  waarden	  als	  
vrijheid,	  gelijkwaardigheid,	  tolerantie,	  democratie,	  rechtvaardigheid,	  solidariteit	  enz.	  met	  al	  zijn	  
onvolkomenheden	  want	  die	  zijn	  er	  immers	  ook	  en	  daaraan	  moet	  blijvend	  gewerkt	  worden	  zodat	  
niemand	  zich	  buitenstaander	  voelt	  en	  is.	  
Wijken	  voor	  terreur,	  ingegeven	  door	  de	  angst	  voor	  nieuwe	  aanslagen,	  is	  geen	  optie.	  Geen	  centimeter!	  
Onze	  waarden	  en	  die	  van	  de	  Fransen	  zijn	  sterker	  dan	  de	  kogels	  van	  de	  daders.	  Alleen	  vastberadenheid	  
in	  het	  verdedigen	  van	  voornoemde	  waarden	  kan	  het	  antwoord	  zijn.	  Schouder	  aan	  schouder	  zullen	  we	  
die	  waarden	  dan	  ook	  moeten	  verdedigen	  door	  ze	  voortdurend	  uit	  te	  dragen.	  	  
Alleen	  dan	  kan	  worden	  voorkomen	  dat	  door	  de	  weliswaar	  begrijpelijke	  angst	  voor	  aanslagen	  de	  
verdelers	  in	  onze	  samenleving	  sterker	  worden	  en	  de	  verbinders	  zwakker.	  
Tegelijkertijd	  dienen	  we	  ons	  te	  willen	  beseffen	  wat	  de	  drijfveren	  zijn	  van	  de	  mensen	  die	  zich	  aansluiten	  
bij	  deze	  daders.	  	  Wat	  is	  de	  oorzaak	  van	  hun	  woede,	  de	  ontevredenheid	  en	  antiwesterse	  sentimenten?	  
Alleen	  door	  die	  proberen	  te	  begrijpen	  zijn	  de	  problemen	  hier	  op	  te	  lossen.	  Daarvoor	  is	  bereidheid	  
nodig	  om	  met	  hen	  die	  met	  de	  daders	  mogelijk	  sympathiseren,	  in	  gesprek	  te	  gaan	  en	  niet	  alleen	  met	  
hen	  die	  hier	  tot	  de	  groep	  geslaagden	  behoren,	  zoals	  nu	  m.i.	  te	  veel	  veelal	  gebeurt!	  Maar	  zijn	  we	  
daartoe	  bereid,	  of	  is	  onze	  angst	  voor	  het	  geven	  aan	  hen	  van	  een	  platform	  met	  alle	  risico’s	  van	  dien,	  
groter	  dan	  de	  kans	  op	  verbetering	  van	  hun	  situatie	  en	  daarmee	  de	  angel	  halende	  uit	  de	  tegenstelling	  
“Wij	  -‐	  Zij“?	  	  
Mijns	  inziens	  hebben	  we	  in	  deze	  geen	  keuze:	  “Als	  we	  een	  inclusieve	  maatschappij	  daadwerkelijk	  willen,	  
moeten	  we	  de	  instelling	  hebben	  met	  eenieder	  in	  gesprek	  te	  gaan,	  zelfs	  al	  zij	  daarvoor	  nu	  nog	  niet	  
ontvankelijk	  lijken	  te	  zijn	  “.	  Het	  kost	  zweet,	  echter	  het	  kan	  tranen	  voorkomen.	  Daarom	  moeten	  we	  
gaan	  voor	  een	  ‘Van	  Waarden’	  gedreven	  beleid,	  dat	  is	  één	  van	  de	  weinige	  wegen,	  zo	  niet	  de	  enige	  om	  
tot	  een	  structurele	  oplossing	  op	  termijn	  te	  kunnen	  geraken!	  	  	  	  	  	  
Tot	  slot,	  wil	  ik	  stilstaan	  bij	  families	  van	  de	  doden	  en	  de	  gewonden	  in	  Parijs	  en	  elders,	  allen	  slachtoffer	  
van	  dit	  soort	  zinloze	  acties	  en	  wens	  hen	  sterkte	  in	  het	  verwerken	  van	  hun	  verlies	  en	  in	  hun	  strijd	  om	  er	  
weer	  bovenop	  te	  komen.	  	  
	  
Menno	  Hilverts	  
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Huurders	  krijgen	  meer	  te	  vertellen	  

Door	  de	  nieuwe	  Woningwet,	  die	  door	  de	  
Tweede	  Kamer	  met	  algemene	  stemmen	  werd	  
aangenomen,	  krijgen	  huurdersorganisaties	  
meer	  te	  vertellen	  over	  het	  doen	  en	  laten	  van	  
woningcorporaties.	  
De	  nieuwe	  woordvoerder	  “wonen”	  van	  de	  
Tweede	  Kamer	  fractie,	  Albert	  de	  Vries,	  gaf	  op	  
26	  oktober	  een	  korte	  inleiding	  over	  de	  nieuwe	  
wet.	  Uit	  de	  parlementaire	  enquete	  
woningcorporaties	  	  bleek	  onder	  andere	  
duidelijk	  dat	  er	  op	  grote	  schaal	  teveel	  geld	  aan	  
de	  verkeerde	  dingen	  is	  besteed.	  Die	  enquete	  
was	  een	  belangrijke	  aanleiding	  om	  de	  
Woningwet	  versneld	  in	  te	  voeren.	  Wat	  kunnen	  
gemeenteraden	  er	  lokaal	  mee	  doen	  ?	  Wat	  
betekent	  het	  voor	  Borger	  Odoorn	  ?	  
	  
Terug	  naar	  de	  basis.	  
Door	  de	  nieuwe	  wet	  gaan	  corporaties	  terug	  
naar	  de	  kerntaak:	  het	  bouwen	  en	  beheren	  van	  
huurwoningen	  voor	  mensen	  met	  een	  laag	  
inkomen.	  Geen	  koopwoningen	  meer	  bouwen,	  
geen	  buitenissige	  projecten	  etc.	  Dat	  heeft	  ook	  
gevolgen	  voor	  de	  leefbaarheid.	  De	  bouw	  van	  
een	  supermarkt	  waar	  geestelijk	  gehandicapten	  
werken	  zoals	  Woonservice	  in	  Valthe	  heeft	  
gedaan,	  kan	  ook	  niet	  meer.	  Het	  budget	  dat	  de	  
woningcorporaties	  kunnen	  besteden	  aan	  
leefbaarheid	  is	  de	  komende	  jaren	  beperkt.	  
Sponsering	  is	  vanaf	  1	  juli	  ook	  niet	  meer	  

toegestaan.	  
	  
Gemeente	  aan	  zet.	  
De	  gemeente	  moet	  een	  woonvisie	  hebben	  als	  
zij	  ook	  afspraken	  met	  de	  woningcorporatie	  wil	  
maken.	  In	  de	  woonvisie	  bepaalt	  de	  gemeente	  
aan	  welke	  woningen	  en	  woningkwaliteiten	  we	  
in	  de	  toekomst	  behoefte	  hebben.	  Op	  basis	  van	  
die	  woonvisie	  kan	  de	  gemeente	  aan	  de	  
corporaties	  vragen	  om	  (delen	  van-‐)	  de	  
woonvisie	  ook	  daadwerkelijk	  uit	  te	  voeren.	  
Nieuw	  is	  dat	  huurdersorganisaties	  bij	  die	  
afspraken	  betrokken	  moeten	  worden,	  zij	  zijn	  nu	  
een	  volwaardige	  gesprekspartner.	  
	  
Albert	  de	  Vries	  riep	  onze	  raadsleden	  in	  de	  
provincie	  Drenthe	  op	  om	  ook	  actief	  de	  
huurders	  op	  te	  gaan	  zoeken.	  In	  eerste	  instantie	  
via	  de	  huurdersorganisaties	  omdat	  zij	  ook	  met	  
de	  gemeente	  om	  tafel	  zitten	  maar	  ook	  om	  eens	  
na	  te	  gaan	  hoe	  de	  corporaties	  het	  doen	  in	  de	  
gemeente.	  Hoe	  zit	  het	  met	  de	  wachtlijsten,	  de	  
verduurzaming,	  de	  betaalbaarheid	  ?	  	  
	  
Onze	  fractie	  gaat	  er	  binnenkort	  mee	  aan	  de	  
slag.	  Wilt	  u	  er	  zelf	  ook	  meer	  van	  weten	  of	  iets	  
mee	  doen	  ?	  Kijk	  op	  www.woningwet.nl	  of	  
neem	  contact	  op	  met	  de	  fractie	  of	  het	  bestuur	  
	  
Sylvo	  Gaastra
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Impressie	  van	  de	  bijeenkomst	  op	  27	  november	  2015	  in	  Westerbork	  	  
over	  ‘Langer	  zelfstandig	  wonen’	  en	  ‘Toegankelijkheid’	  
·∙	  Gastspreker:	  Marnix	  Norder,	  voorzitter	  van	  het	  door	  het	  kabinet	  ingestelde	  Aanjaagteam	  Langer	  
Zelfstandig	  Wonen	  	  
·∙	  Opening	  en	  sluiting	  door	  Jacob	  Bruintjes,	  voorzitter	  van	  PvdA	  Drenthe	  	  
·∙	  Gespreksleider:	  Herman	  Beerda	  	  
·∙	  Georganiseerd	  voor	  PvdA-‐leden	  uit	  Drenthe	  	  
	  
“Langer	  zelfstandig	  wonen”	  door	  Marnix	  Norder:	  
Omwenteling	  
Twee	  generaties	  geleden	  was	  het	  niet	  ongebruikelijk	  om	  als	  gezonde	  oudere	  naar	  het	  verzorgingshuis	  
te	  verhuizen.	  De	  laatste	  decennia	  is	  daar	  verandering	  in	  gekomen:	  iedereen	  wil	  langer	  thuis	  blijven	  
wonen,	  ook	  als	  de	  gezondheid	  achteruit	  gaat.	  
Er	  is	  ook	  een	  andere	  ontwikkeling	  gaande.	  Vroeger	  werd	  een	  man	  of	  vrouw	  aan	  wie	  zorg	  werd	  
verleend,	  als	  patiënt	  beschouwd.	  Tegenwoordig	  willen	  we	  hem	  of	  haar	  meer	  zien	  als	  burger.	  Dit	  zijn	  
omwentelingen	  waar	  ons	  systeem	  nog	  niet	  goed	  op	  voorbereid	  is.	  
Eerst	  de	  mens,	  dan	  pas	  het	  vraagstuk.	  	  
Blijf	  denken	  vanuit	  de	  mensen	  en	  hun	  omgeving!	  

Er	  zijn	  veel	  verschillende	  groepen	  mensen,	  waarvoor	  het	  streven	  naar	  langer	  zelfstandig	  wonen	  geldt.	  
Al	  die	  groepen	  hebben	  een	  eigen	  benadering	  nodig,	  met	  elk	  ook	  een	  eigen	  oplossing.	  	  
Die	  groepen	  zijn	  onder	  meer:	  ouderen,	  langdurig	  zieken,	  verstandelijk	  gehandicapten,	  lichamelijk	  
gehandicapten,	  ggz-‐clienten,	  alleenstaanden,	  mensen	  met	  niet-‐aangeboren	  hersenletsel,	  ex-‐
gedetineerden,	  ex-‐tbs-‐ers,	  verslaafden.	  	  
Dat	  zijn	  méér	  groepen	  dan	  waar	  in	  discussies	  mee	  rekening	  wordt	  gehouden.	  	  
Globaal	  genomen	  zal	  -‐	  bij	  ongewijzigd	  beleid	  -‐	  het	  aantal	  beschikbare	  woningen	  niet	  of	  nauwelijks	  
veranderen,	  maar	  de	  omvang	  van	  de	  doelgroepen	  zal	  stijgen.	  	  
Tip:	  Vraag	  B&W	  een	  overzicht	  te	  geven	  van	  de	  verwachte	  omvang	  van	  elk	  van	  deze	  groepen	  en	  vraag	  	  
B&W	  welke	  conclusies	  zij	  daaruit	  trekken.	  	  

Hulp	  voor	  deze	  mensen	  	  
Als	  mensen	  langer	  zelfstandig	  zijn,	  moeten	  zij	  ook	  langer	  zelf	  keuzes	  maken.	  Als	  gemeente	  kun	  je	  ze	  
daarbij	  onder	  meer	  helpen	  door:	  	  
·∙	  de	  websites	  zó	  in	  te	  richten	  dat	  mensen	  zelf	  gemakkelijk	  alle	  benodigde	  informatie	  kunnen	  vinden;	  
veel	  gemeentelijke	  websites	  zijn	  slecht	  tot	  zeer	  slecht:	  zij	  verwijzen	  bijv.	  voor	  nadere	  informatie	  naar	  
een	  ambtenaar;	  	  
·∙	  laat	  ervaringsdeskundigen	  de	  vragen	  uit	  de	  praktijk	  formuleren,	  dan	  kan	  de	  gemeente	  de	  antwoorden	  
daarop	  op	  de	  website	  zetten;	  grote	  kans	  dat	  de	  antwoorden	  relevant	  zijn	  	  
·∙	  de	  gemeente	  moet	  de	  mantelzorgers	  zó	  ondersteunen,	  dat	  zij	  de	  gewenste	  keuzes	  (zo	  veel	  als	  reëel	  is)	  	  
ook	  daadwerkelijk	  kunnen	  maken.	  	  

Tip:	  Breng	  deze	  aspecten	  in	  de	  raad	  aan	  de	  orde.	  	  
De	  provincie	  kan	  op	  haar	  beurt	  de	  raden	  helpen,	  door	  te	  zorgen	  dat	  de	  uitwisseling	  van	  ideeën	  en	  	  
oplossingen	  tussen	  Drentse	  gemeenten	  gefaciliteerd	  wordt.	  	  

M.b.t.	  de	  gebouwen	  	  
1.	  Een	  groot	  deel	  van	  de	  woningen	  moet	  aangepast	  worden.	  Corporaties	  moeten	  leren	  te	  denken	  aan	  
aanpassing	  van	  een	  heel	  complex	  in	  één	  keer;	  incidentele	  aanpassingen	  zijn	  (op	  langere	  termijn	  gezien)	  
minder	  efficiënt.	  Als	  het	  geld	  schaars	  is,	  kunnen	  corporaties	  beter	  in	  veel	  huizen	  kleinere	  aanpassingen	  
doen	  dan	  in	  een	  beperkt	  aantal	  huizen	  grootscheepse	  aanpassingen.	  	  
2.	  Voor	  aanpassingen	  van	  koophuizen,	  waarvan	  de	  eigenaren	  een	  klein	  pensioen	  hebben,	  wordt	  op	  9	  
november	  a.s.	  de	  ‘blijverslening’	  gepresenteerd.	  De	  aanpassingen	  kunnen	  de	  woningen	  
levensbestendiger	  maken.	  De	  gemeente	  verstrekt	  de	  lening.	  De	  eigen	  woning	  is	  daarbij	  het	  onderpand.	  
De	  PvdA	  kan	  er	  in	  de	  raad	  om	  vragen.	  	  
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3.	  Faciliteer	  als	  gemeente	  en	  provincie	  initiatieven	  voor	  en	  experimenten	  met	  nieuwe	  woonvormen.	  
Denk	  bijv.	  aan	  het	  hofjescomplex	  in	  een	  moderne	  vorm.	  	  
4.	  Als	  een	  intramurale	  instelling	  sluit	  verdwijnen	  ook	  alle	  nevenactiviteiten,	  waar	  de	  mensen	  uit	  de	  
buurt	  gebruik	  van	  maken.	  Gebruik	  daarom	  een	  leegkomend	  verzorgingshuis	  om	  er	  bijv.	  een	  
huisartsenpost,	  kapper,	  kantoor	  van	  een	  thuiszorginstelling,	  fysiotherapeut	  in	  te	  vestigen.	  De	  
gemeente	  kan	  het	  vastgoed	  helpen	  transformeren.	  	  
5.	  Gemeenten	  zijn	  sinds	  de	  recente	  wijziging	  van	  de	  Woningwet	  op	  het	  gebied	  van	  huisvesting	  weer	  
“de	  baas	  geworden”.	  De	  gemeenten	  kunnen	  hun	  invloed	  doen	  gelden	  via	  de	  woonvisie,	  dat	  kan	  redelijk	  
snel	  bij	  een	  gedeeltelijke	  herziening.	  (Lees	  in	  dit	  verband	  ook	  het	  verslag	  van	  de	  bijeenkomst	  van	  26	  	  
oktober	  jl.	  over	  de	  invoering	  van	  de	  herziene	  Woningwet.)	  	  

Grootste	  probleem:	  de	  eenzaamheid	  	  
Nu	  steeds	  meer	  ouderen	  en	  mensen	  met	  een	  beperking	  zelfstandig	  blijven	  wonen	  in	  plaats	  van	  te	  
verhuizen	  naar	  een	  verzorgingshuis	  of	  een	  andere	  instelling,	  begint	  eenzaamheid	  een	  steeds	  groter	  
probleem	  te	  worden.	  We	  moeten	  er	  alles	  aan	  doen	  om	  het	  leefbaar	  te	  houden,	  want	  anders	  wordt	  het	  	  
zelfstandig	  wonen	  een	  gevangenis.	  	  

Lange	  adem	  
De	  stelselwijziging	  vergt	  vele	  jaren	  voordat	  het	  systeem	  is	  aangepast	  aan	  de	  veranderde	  ideeën.	  “We	  	  
zijn	  er	  nog	  lang	  niet”.	  	  

Actiepunten	  ‘Langer	  zelfstandig	  wonen’	  
Na	  een	  aantal	  suggesties	  voor	  aanpassing	  van	  de	  concept-‐actiepunten	  gingen	  de	  aanwezigen	  akkoord	  	  
met	  de	  actiepunten.	  

Toegankeijkheid	  voor	  ouderen	  en	  mensen	  met	  een	  beperking	  
Gerrit	  Hidding	  uit	  Emmen	  zou	  een	  inleiding	  verzorgen	  over	  de	  mate	  van	  toegankelijkheid	  van	  
gebouwen	  en	  openbare	  ruimte	  in	  Drenthe.	  Door	  onvoorziene	  omstandigheden	  was	  hij	  echter	  
verhinderd.	  In	  de	  loop	  van	  komend	  jaar	  zal	  hij	  alsnog	  de	  gelegenheid	  krijgen	  zijn	  inleiding	  te	  houden.	  	  
Albert	  Huizing	  nam	  nu	  dit	  onderdeel	  waar.	  

Er	  werd	  verder	  een	  korte	  toelichting	  gegeven	  op	  de	  wijziging	  die	  de	  komende	  ratificering	  van	  het	  VN-‐
‘Verdrag	  voor	  de	  rechten	  van	  mensen	  met	  een	  handicap’	  met	  zich	  mee	  zal	  brengen.	  Het	  verdrag	  
verplicht	  tot	  redelijker	  te	  geven	  hulp	  of	  aan	  te	  brengen	  aanpassingen	  in	  een	  concreet	  geval.	  Het	  
verdrag	  verplicht	  dus	  niet	  tot	  preventief	  handelen.	  	  
Een	  groot	  deel	  van	  de	  wijziging	  die	  het	  verdrag	  met	  zich	  mee	  brengt	  zal	  op	  lokaal	  niveau	  plaats	  vinden.	  
Dat	  betekent	  dat	  de	  gemeente	  daar	  een	  grote	  rol	  in	  zal	  krijgen.	  	  
(Meer	  over	  het	  VN-‐verdrag	  is	  binnenkort	  te	  lezen	  in	  een	  aparte	  notitie.)	  	  

Tip:	  betrek	  ervaringsdeskundigen	  zo	  veel	  en	  zo	  vroeg	  mogelijk	  bij	  geplande	  activiteiten;	  zij	  weten	  als	  	  
geen	  ander	  waar	  mensen	  met	  een	  beperking	  door	  worden	  belemmerd.	  	  

Actiepunten	  ‘Toegankelijkheid’	  	  
De	  aanwezigen	  gingen	  akkoord	  met	  de	  actiepunten.	  	  

Afsluiting	  	  
Jacob	  Bruintjes	  sprak	  van	  een	  goede	  bijeenkomst	  met	  een	  grote	  opkomst.	  Op	  één	  na	  alle	  afdelingen	  
en/of	  raadsfracties	  van	  de	  PvdA	  in	  Drenthe	  waren	  vertegenwoordigd.	  	  
Hij	  dankte	  gespreksleider	  Herman	  Beerda	  en	  de	  organisatoren	  van	  de	  bijeenkomst.	  	  
Eerder	  op	  de	  avond	  had	  hij	  Marnix	  Norder	  –	  die	  de	  bijeenkomst	  eerder	  had	  verlaten	  vanwege	  zijn	  lange	  
terugreis	  naar	  Den	  Haag	  –	  bedankt	  voor	  zijn	  bijdrage.	  	  
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